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Ministerul Mediului reia în 2022 o serie de investitii în gestionarea deseurilor, care

au început în urma cu 15 ani (director)

Reciclarea în sine este ultimul  pas spre care ne îndreptam, din pacate, foarte încet, iar Ministerul  Mediului a ajuns, în 2022, sa reia

niste investitii care au început acum  15 ani în sistemele integrate de gestiune a deseurilor, a declarat,  marti, într-o conferinta de

specialitate, Cosmin Dorin Teodoru, director  general în cadrul Directiei Generale Deseuri si Situri Contaminate din  Ministerul

Mediului, Apelor si Padurilor (MMAP). 

"Reciclarea în sine este ultimul pas spre care ne îndreptam, din pacate,  foarte, foarte încet. Ministerul Mediului a ajuns, astazi, în 2022, sa 

reia niste investitii care au început acum 15 ani, în 2007 - 2008, când  au început investitiile în sistemele integrate de gestiune a deseurilor. 

Poate ca astazi am fi avut primul incinerator de deseuri municipale din  România, daca lucrurile se întâmplau când trebuia si cum trebuia.

Dupa  15 ani ne întoarcem la investitiile în colectarea separata, pentru ca  asta face PNRR-ul. Astazi, asta si-a propus: sa aduca colectarea 

separata cel putin la nivelul locuintelor comune, la nivelul blocurilor,  iar aceste eco-insule pe care le finanteaza PNRR, în numar de peste 

15.000, vor rezolva o problema de logistica si de infrastructura. Acum  ramâne sa vedem cât de implicate sunt autoritatile publice locale, cât 

de doritori sunt sa comunice cu cetatenii lor si sa-i învete, daca nu au  facut-o deja, cum se procedeaza si cum se utilizeaza aceste 

eco-insule", a afirmat Teodoru.

Oficialul a sustinut ca reciclarea în România costa mai mult decât în  alte state, deoarece deseurile sunt amestecate, contaminate si necesita 

un consum de energie suplimentar, alaturi de un efort de resurse umane.

"Evident ca vor fi minimum cinci pubele pentru fiecare fractie, pentru  ca ne întoarcem la subiectul reciclare. Toate aceste fractii colectate 

separat, colectate corespunzator, reprezinta o marfa pentru toti  operatorii care se ocupa cu reciclarea. O marfa curata astazi, din  pacate, se

întâmpla destul de putin la nivel national si, iarasi,  ajungem sa ne plângem ca reciclarea în România costa mai mult ca în  restul Europei.

Da, este posibil, din pacate, sa coste mai mult, pentru  ca materialele ajung amestecate, contaminate, necesita un consum de  energie

suplimentar, un efort de resurse umane. Toate acestea se traduc  în costuri. Deci, cu cât ne facem treaba mai bine la început la  colectarea

separata, cu atât costurile vor fi mai mici pe parcurs si  chiar putem recupera anumite costuri pe care le-a facut autoritatea  publica", a spus

directorul din MMAP.

Reprezentantii autoritatilor centrale si locale, alaturi de cei ai  companiilor ce activeaza în domeniul protectiei mediului, participa,  marti, la

conferinta cu tema "Reciclarea, în fata unor noi provocari  legislative". 
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